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حمایت بانک مهر اقتصاد 
از برگزاری کنگره جهانی اقتدار

بانک مهر اقتصاد در راستای مسؤولیت های 
اجتماعی خود از نخستین کنگره جهانی اقتدار 
حمایت به عمل آورد. به گزارش روابط عمومی 
بانک مهر اقتصاد، مراس��م اختتامیه نخستین 
کنگره جهانی اقتدار و بزرگداشت مقام دانشمند 
برجس��ته و پدر علم موش��کی ایران، سرلشکر 
حسن طهرانی مقدم با حضور مسؤولان لشکری 
و کشوری، نخبگان، اندیشمندان و خانواده های 
معظم ش��هدا در مجتمع آموزشی و پژوهشی 
شهید طهرانی مقدم برگزار شد. در این مراسم، 
علی لاریجانی رئیس مجلس شورای اسلامی، 
دکتر محس��ن رضایی دبیر مجمع تش��خیص 
مصلح��ت نظام، س��ردار امیرعل��ی حاجی زاده 
فرمانده هوا و فضای س��پاه پاس��داران، محسن 
رفیق دوست وزیر س��پاه در دوران دفاع مقدس 

و جمعی از فرماندهان نظامی حضور داشتند. 

نشان برترین گروه  اقتصادي 
برای گروه صنعتي ایران خودرو 

نخستین همایش مسؤولیت پذیری اجتماعی 
بنگاه ه��ای اقتصادی ب��ا حضور ش��هردار تهران 
و جمع��ی از مس��ؤولان ش��هری، کش��وری و 
فعالان حوزه اقتصادی هفته گذش��ته در س��الن 
همایش ه��ای برج می��لاد برگزار ش��د.  در این 
همایش گروه صنعتي ایران خ��ودرو با ارائه مدل 
5 محوري مس��ؤولیت اجتماعي حضور داش��ت 
و نش��ان برتر گروه هاي اقتص��ادي را از آن خود 
ک��رد. این مدل ب��ر محورهاي جامع��ه، رهبري،  
بازار و صنعت، محیط زیس��ت و کارکنان تاکید 
دارد. غرف��ه گروه صنعتي ایران خودرو نیز  با نماد 
حمایت از یوزپلنگ ایراني و حضور فعال حامیان 
زمین، موسسه اکسی ژن و اجراي نمایش در حیطه 
موضوع��ات مرتبط با مس��ؤولیت هاي اجتماعي، 
توزیع کتاب هاي داس��تان با موضوعات کارتوني 
خودروی��ي و ارائه ف��رم ارزیابي فعالیت هاي گروه 
صنعتي ایران خودرو در زمینه مس��ؤولیت پذیري 
اجتماعي پربازدید بود. ش��هردار تهران در مراسم 
اختتامیه همایش گفت: کش��ور پی��ش از نیاز به 
توس��عه اقتصادی، فرهنگی و سیاس��ی نیازمند 
توس��عه اجتماعی است. وی افزود: همیشه حرف 
از توسعه اقتصادی، سیاسی و فرهنگی زده ایم اما 

هرگز از توسعه اجتماعی سخنی نگفته ایم.  
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سند تحول بانک قوامین توانمندی های 
بانک را به تصویر می کشد

نجف پور، قائم مقام بانک قوامین با تاکید بر 
اینکه سند تحول بانک قوامین توانمندی واقعی 
بانک را در نظام پولی کشور به تصویر می کشد، 
گفت: س��ند تح��ول بنیادین بان��ک قوامین با 
مدیریت راهبردی اساتید دانشگاه و با مشارکت 
فع��ال و نقش آفرینی لایه های مختلف ش��بکه 
مدیریتی بانک تدوین ش��ده و توانمندی واقعی 
بان��ک را در نظام پولی کش��ور به تصویر خواهد 
کش��ید. وی تصری��ح کرد: در تدوین 30 س��ند 
تحول به 8 محور اصلی شامل مهارت، دارایی ها، 
 شایس��تگی ها، س��اختار، فن��اوری اطلاع��ات و 
130 شاخص اندازه گیری توجه جدی شده که به 
بررسی وضع موجود بانک، تحلیل رقبا و بررسی 
نظرات مش��تریان و س��هامداران و تعیین نقاط 
مطلوب پرداخته؛ در نهایت چشم انداز، ماموریت، 
اهداف کلان اس��تراتژی ها اقدام��ات راهبردی و 

بازارهای هدف باز طراحی شده است.  

اهدای تندیس بانک دوستدار 
محیط زیست به بانک اقتصادنوین

همزمان با امضاي تفاهمنامه میان س��ازمان 
حفاظت محیط زیس��ت و بانک مرکزي و افتتاح 
پردی��س نوی��ن، از بانک اقتصادنوی��ن به عنوان 
»بانک دوستدار محیط زیس��ت« تقدیر شد. در 
مراس��م تبادل این تفاهمنام��ه و افتتاح پردیس 
 نوین که با حضور ابتکار، معاون رئیس جمهور و 
رئیس س��ازمان حفاظت محیط زیست و سیف، 
رئی��س کل بانک مرک��زي برگزار ش��د به پاس 
فعالیت ه��اي ارزنده بان��ک اقتصادنوین در حوزه 
محیط زیس��ت، تندیس »بانک دوستدار محیط 
زیست« به حسن معتمدي، مدیرعامل این بانک 
اهدا شد. معصومه ابتکار در این مراسم با تجلیل از 
اقدامات عملي بانک اقتصادنوین در حوزه محیط 
زیست گفت: احداث پردیس نوین و کاشت بیش 
از 7000 نهال در مجموعه پارک پردیس��ان کار 
بسیار ارزشمندي بود که توسط بانک اقتصادنوین 
انجام شد.  ولي الله سیف، رئیس کل بانک مرکزي 
هم در این مراسم به ارتباط محیط زیست و اقتصاد 
مقاومتي اشاره کرد و گفت: نادیده گرفتن محیط 
زیست یکي از چالش هاي فعالیت هاي اقتصادي 
اس��ت.  وي تاکید جهاني بر موضوع حسابداري 
محیط زیست و اقتصاد سبز را نشانه درک بشري 

از اهمیت موضوع محیط زیست دانست.

ادامه از صفحه اول
افش��ای  از  پ��س   ...
نمایه کری��ه نفتی- صهیونیس��تی آن، به قول 
تریتا پارس��ی-وی نیز مدتی مدیر تش��کیلات 
امیراحمدی بود- به حکم گری سیک، »نایاک« 
ب��ه وج��ود آمد که مناب��ع ارتزاق سیاس��ی آن 

محدود تر و به قولی »ایرانی تر« بودند.
بی سوادی یا دروغگویی؟ ■

در حقیق��ت هدف از جانمای��ی »نایاک« به 
جای »ش��ورای ایرانیان آمریکایی« زنده کردن 
خط س��وخته صهیونیست ها در ارتباط گیری با 
عوامل ایرانی با چهره های دارای رزومه امن تر و 
تمیز تر بود. حال اینکه چطور موسویان با چنین 
رزومه فاشی، می کوشد موضوع دریافت وجه از 
راکفلرها به واسطه پلاشرز و پرینستون به عنوان 
مرکز دیپلماسی عمومی آمریکا و انگلیس در ذیل 
جلسات رسمی سیاسی با حضور عوامل کارنگی، 
نایاک، پاگواش و دیپلمات های رقیب را با »انگ 
تحقیقات علمی« پوشش دهد، حقیقتا موضوعی 
قابل تامل اس��ت! بویژه که در حوزه دیپلماسی 
عموم��ی بح��ث »TRACK II« ی��ا تم��اس 
از مس��یر غیررسمی، مس��تقیما توسط عوامل 
دانشگاهی و نیروهای بازنشسته از خدمات دولتی 
یا اندیشکده ها و مراکز غیردولتی تعریف می شود 
و اصال��ت این موضوع به دوره جهان دوقطبی و 
آغاز ارتباط گیری با دیپلمات های روس به بهانه 
»مسائل هس��ته ای« و »حذف خطوط فاصل با 

دشمن« بازمی گردد. 
اکنون سوال اصلی این است: آیا موسویان و 
دیگر دیپلمات های گرفتار در پازل »دیپلماسی 
عمومی دشمن« هرگز تاریخ نحوه ارتباط گیری 
آمریکایی ها با بودجه همین عوامل فعلی فعال 
در پ��روژه راکفلره��ا را مطالعه نک��رده بودند و 
نمی دانستند مسیر انجام »TRACK II« مراکز 
دانشگاهی و اندیشکده های به ظاهر غیردولتی 

تعریف شده  است؟! 
»وطن امروز« یا راکفلرها؟ ■

آی��ا دیپلم��ات س��ابق ایرانی هن��وز مطلع 
نش��ده ک��ه گ��زارش پس��ابرجامی راکفلرها با 
موضوع س��رمایه گذاری 10 س��اله بر گروهی از 
دیپلمات های ایرانی با ذکر ن��ام برخی از آنها و 
افش��ای رقم دقیق هزینه کرد صندوق پلاشرز و 

راکفلر را ابتدا »عماد کیایی«، دستیار خود وی 
و رسانه های فعال در »ایران پروجکت« با سابقه 
همکاری خبری با موس��ویان همچ��ون رویترز 
و بلومبرگ، فاش کردند؟ اس��ناد همکاری مالی 
با نهادهای رس��می دشمن برخلاف خبرسازی 
کذب روزنامه متعلق به دیگر دیپلمات قدیمی 
ایرانی، ساخته و پرداخته »وطن امروز« یا منابع 
داخلی نیست، بلکه این راکفلرها به عنوان مدیران 
پروژه »س��ازش« هستند که اصرار دارند با ارائه 
جزئیات همکاری های افراد و ارقام فصول مالی 
دریافتی، »تاریخ انعقاد برجام« را به روایت خود 

جهانی کنند. 
مردم باید بدانند چرا در اس��ناد ویکی لیکس 
نام »سعیده لطفیان« یکی دیگر از دیپلمات های 
ایرانی که به مدیریت شورای خلع سلاح پاگواش 
 TRACK« نیز نائل آمد به عنوان مجری برنامه
II« آمریکا در ایران ذکر ش��ده است و اتفاقا این 
فرد به همراه حسین موسویان دو دوره کنفرانس 
خلع سلاح پاگواش را در ایران برگزار کرده است! 
کنفرانس های��ی ک��ه در س��ال های 2005 
و 2006 در ته��ران و اصفهان برگزار ش��د و در 
سکوت نهادهای اطلاعاتی؛ معاون بنیاد کارنگی، 
گری سیمور عضو ارشد مرکز بین الملل مطالعات 
استراتژیک لندن، کلیفورد کویچان عضو ارشد 
اندیشکده نیکسون، ویلیام میلر رئیس سازمان 
صهیونیستی جست وجوی زمینه های مشترک 
و پائولو کوتا راموس��ینو رئیس پاگ��واش در آن 
شرکت کردند و جزئی ترین برنامه برگزار شده در 
ذیل آن بازدید عوامل آمریکایی- صهیونیستی از 
مجتمع یوسی اف اصفهان بود! آیا غیر از این است 
که از ابتدا نیز هدف تیم دیپلمات های نفوذی »از 
بین بردن خطوط فاصل با دش��من« و »عادی 
سازی روابط« با عوامل عالیرتبه و تابلودار مروج 
برنامه دیپلماسی عمومی آمریکا و اسرائیل بوده 

است؟ 
وزارت علوم می داند؟! ■

س��عیده لطفیان براساس اسناد قابل بررسی 
فاش ش��ده در ویکی لیکس ک��ه به قلم رامین 
عسگرد »مدیر دفتر منطقه ای آمریکا در دوبی« 
نگارش ش��ده از کس��ب مجوز از وزارت خارجه 
برای حضور در »کمیس��یون تب��ادلات ایران و 
آمریکا« در دانش��گاه پرینستون در سال 2009 

می گوید و تاکید می کند از سال 2008 پیشنهاد 
افزایش تبادلات دانش��گاهی ای��ران و آمریکا در 
ذیل برنامه »TRACK II« را مطرح کرده ولی 
هنوز برنامه، شتاب مورد نظر را نیافته است! به 
گفته عسگرد، لطفیان شگفت زده است که چرا 
هیچ کس در وزارت خارجه آمریکا برای پیگیری 
درخواس��ت وی و افزایش تب��ادلات بین المللی 

وجود ندارد و از نیازهای جدید آگاه نیست.
 به ادعای سند ویکی لیکس، لطفیان تاکید 
می کند که در وزارت امور خارجه ایران،  دانشکده 
حقوق و علوم سیاسی دانش��گاه تهران و مرکز 
تحقیقات استراتژیک مجمع تشخیص مصلحت 
نظام عوامل بس��یاری وجود دارند که بش��دت 
حامی تعامل با همتایان آمریکایی خود هستند 
و در این بین به نام چند نفر از جمله مدیر سابق 
دانشکده مطالعات جهان و دو دیپلمات ارشد نیز 

اشاره می کند. 
جالب اینجاست که لطفیان به عسگرد تاکید 
می کند در ای��ران هیچ چی��ز در طولانی مدت 
پنهان نمی ماند، به همین دلیل توصیه می کند 
برای جلوگیری از بروز تبعات بعدی، کل مسیر 
دیپلماسی عمومی با عوامل آمریکایی »شفاف« 
صورت بگی��رد و از تعاملات پاگ��واش به عنوان 
نمونه ای از مسیر اجرایی شده که حاکمیت حتی 
به نسخه ای از لیست شرکت کنندگان در جلسات 

دسترسی یافت، نام می برد.
خطوط امن دشمن! ■

اکنون در ش��رایطی که موسویان می کوشد 
در گفت وگ��و ب��ا رس��انه های داخل��ی مس��یر 
»دیپلماس��ی عمومی« با عوامل دشمن حتی با 
افشای دریافت وجه از صندوق وابسته به بودجه 
راکفلرهای صهیونیست را »عادی« جلوه دهد، 
همکار قدیمی وی »س��عیده لطفیان« به عنوان 
»سرپرست مرکز همکاری های بین المللی وزارت 

علوم دولت یازدهم« معرفی شده است! 
پر واضح اس��ت که ه��دف از ای��ن انتصاب 
چیست؛ مهم این اس��ت که »خطوط فاصل با 

دشمن« از میان برود. 
در چنین ش��رایطی بهره مندی از قوی ترین 
دس��تگاه های امنیتی و اطلاعات��ی نیز ناکارآمد 
خواهد بود، چرا که مرزی میان جبهه خودی و 

جبهه دشمن وجود ندارد.  

ادامه از صفحه اول
بعد از حادثه تروریستی 
22 آب��ان پاریس، بودجه امنیتی مس��ابقات جام 
ملت ه��ای اروپ��ا 15 درص��د افزایش پی��دا کرده 
اس��ت.90 هزار نیروی امنیتی در این تورنمنت به 
کارگرفته می شوند که به این ترتیب هستند؛ 42 
هزار پلیس با یونیفورم های رس��می حضور دارند 
که نمایش آنه��ا همراه با س��لاح ها و خودروهای 
پیشرفته باعث تلقین فضای نظم و آرامش و امنیت 
به تماشاگران می ش��ود. آنها در قالب مانور نظم و 
در لایه های مختلف امنیت��ی از کیلومترها دورتر 
از ورزش��گاه ها مستقر می شوند و به طرق مختلف 
بازرسی هایی را انجام می دهند. همچنین 10 هزار 
نیروی ویژه ضد تروریسم برای این مسابقات آماده 
شده اند که آموزش های خاصی مثل رفتارشناسی 
و چهره شناسی دیده اند و یکی از کارهای شان این 
است که افراد دارای شواهد یا پیشینه مشکوک به 
فعالیت تروریس��تی را شناسایی و دستگیر کنند. 
طبق گزارش های امنیتی، وزارت کش��ور فرانس��ه 
ادعا کرده حتی افرادی که کوچک ترین ش��ائبه ای 
در این زمینه درباره شان وجود دارد تحت بازداشت 
قرار گرفته و تا پایان مسابقات در کمپ های خاص 
نگهداری می ش��وند. 30 هزار نیروی ارتشی نیز به 
عنوان پش��توانه پلیس و نیروهای ضدتروریسم در 
نظر گرفته شده اند که البته فقط در مواقع خاص و 
بحرانی به صورت  ضربتی وارد عمل خواهند شد. 
اما آنچه ش��اید برای فوتبالدوستان عجیب باشد، 
حض��ور 13 هزار پلیس مخفی یا لباس ش��خصی 
بویژه روی س��کوها و بین تماشاگران خواهد بود. 
براس��اس آخرین اخبار در کن��ار همه این نیروها، 

فرانسه از پلیس انگلستان نیرو قرض کرده است. 
در آستانه آغاز یورو 2016، قانون ورزشگاه های 
این رقابت ها در 12 بند ابلاغ و منتشر شده است. 
این قانون به طور مشترک توسط یوفا )فدراسیون 
فوتبال اروپا(، اف اف اف )فدراسیون فوتبال فرانسه( 

و دستگاه های امنیتی این کشور تدوین شده است و 
شامل نحوه حضور تماشاچی ها در ورزشگاه ها، نحوه 
برخورد پلیس با آنها، نحوه بازرسی و نظارت بر آنها، 
نحوه کنترل بلیت ها  و چگونگی نصب دوربین های 
امنیتی می ش��ود. یک نکته  جالب در رابطه با این 
قانون، نق��ش هماهنگ کننده آن بی��ن نیروهای 
برگزارکننده، داوطلبان و پلیس است که هر کسی 
بداند کار خود را باید به چه ش��کل انجام دهد. این 
نش��ان می دهد یکی از فرصت های تروریس��ت ها 
عدم هماهنگ��ی و بی نظمی بین نهادهای اجرایی 
و امنیتی کش��ور میزبان است. یکی از نگرانی های 
پلیس فرانسه بحث تظاهرات و آشوب هایی است 
که به نوبه خود می تواند فضا را برای انجام حملات 
تروریس��تی  مهیا کند. این آشوب ها فقط مختص 
اعتراضات سیاسی و اعتصابات داخلی نیست بلکه 
معضل آشوب هولیگان ها در حین مسابقات فوتبال 
را نیز شامل می ش��ود. لایه های امنیتی در اطراف 
ورزشگاه های یورو 2016 شامل گیت هایی می شود 
که از کیلومترها دور تر تماشاگران، بلیت ها و کارت 
شناسایی شان را مرتبا مورد بازرسی قرار می دهند. 
بلیت ه��ا از نظر امنیتی دارای مش��خصاتی بوده و 
حاوی اطلاعاتی از دارنده شان هستند که خود به 
نوعی کارت شناسایی محس��وب می شوند با این 
حال این اطلاعات با کارت شناسایی فرد مطابقت 
داده می شود. در لایه های دیگر بازرسی هایی درباره 
لباس انجام و وارد کردن هر وسیله ای به ورزشگاه 
کنترل می ش��ود. در نهایت  در حلقه امنیتی آخر 
که محدوده های پیرامون ورزشگاه ها و محل تجمع 
هواداران محسوب می شود، پلیس های مخفی حتی 
با لباس خود هواداران حضور دارند و به محض اینکه 
موضوع مشکوکی را احساس کنند وارد عمل شده و 
افراد را دستگیر می کنند. علاوه بر این در این دوره 
رکورد نصب دوربین های مداربسته شکسته شده و 
حدود 10 هزار دوربین تنها در محوطه ورزشگاه ها 

کوچک ترین حرکتی را کنترل می کنند.

ب��ا هم��ه اینه��ا مس��اله ای ک��ه ای��ن روزها 
 نگرانی های زیادی درباره اش وجود دارد، فن زون ها
)Fan Zone ی��ا محدوده های هواداری( اس��ت. 
نقاطی در نزدیک ورزش��گاه ها ک��ه تلویزیون های 
عظیم در آنها نصب می شود و هواداران تیم ها جمع 
می شوند تا مسابقات را تماشا کنند. پیش بینی شده 
در این مس��ابقات حدود 90 هزار نفر در فن زون ها 
جمع شوند آن هم در حالی که پلیس فرانسه رسما 
اعلام کرده توانایی تامین امنیت این محدوده های 
پر از جمعیت را ندارد. در نتیجه براساس تحقیقی 
که صورت گرفته،64 درصد مردم فرانسه گفته اند 
بازی ه��ا را از ای��ن محدوده های ه��واداری دنبال 
نخواهند کرد. این موضوع نشان دهنده نقطه ضعف 
لایه های امنیتی این مس��ابقات است چون پلیس 
تمرکز خود را بر محدوده خود ورزشگاه ها می گذارد 
و از مناطق��ی مثل فن زون ها که در فواصل بعید تر 
از ورزش��گاه ها هستند غافل می شود. در نتیجه از 
همین حالا پیش بینی می شود بهترین نقاط برای 
انجام حملات تروریستی در فرانسه طی مسابقات 
ج��ام ملت های اروپا، همین فن زون ها باش��ند که 

جمعیت زیادی را به سوی خود می کشند.
در میانه چنین تهدیدهایی اختلاف نظری هم 
بین پلیس و مجمع امنیت ملی فرانس��ه به وجود 
آمده درباره قانون اضطراری کنترل انتقال مالکیت 
و حمل س��لاح در این کش��ور که پلیس خواهان 
تصویب و اعمال فوری این قانون بوده اما امنیتی ها 

مخالف این کار بودند.
در مجموع باید گفت س��طح تهدی��د در یورو 
2016 بسیار بالاس��ت و می توانیم بگوییم شاهد 

فوتبالی با طعم ترس و دلهره خواهیم بود.
این دوره از مس��ابقات نمایش��ی کامل از همه 
تمهیدات امنیتی است، چرا که کوچک ترین اتفاقی 
می تواند هم بر اوضاع بین المللی تاثیر بگذارد و هم 

بر مسابقات پیش رو بویژه المپیک ریودوژانیرو.
*دبیر شورای راهبردی وزارت ورزش و جوانان

یادداشت میهمانیادداشت امروز

فوتبال با طعم ترس و دلهرهدیپلماسی دشمن

چهارخطه ک��ردن جاده ایلام- مهران در حالی به 
عنوان یکی از مطالبات مردم اس��تان ایلام به ش��مار 
می رود که هنوز این مهم در اس��تان محقق نش��ده و 
نیازمند اعتبارات ملی اس��ت. به دلیل موقعیت شهر 
مهران و نزدیکی این شهر به شهرهای نجف و کربلا، 
بیش��تر مردم تمایل دارن��د از این مرز ت��ردد کنند. 
ج��اده مهران- ایلام به عن��وان اصلی ترین محور تردد 
مس��افران بویژه زائران عتبات عالیات 2 کشور ایران و 
عراق با وجود اهمیت راهبردی از ش��رایط نامناسبی 
برخوردار اس��ت به نحوی که در س��ال های اخیر و در 
جریان س��فر زائران اربعین حس��ینی تراکم جاده ای 
این مس��یر یکی از مش��کلات جدی زائران محسوب 
می ش��د.  این مسیر بسیار حائز اهمیت است، چراکه 
روزانه ش��اهد حجم زیادی از ت��ردد اعم از تردد زائر و 
مس��افر و صادرات کالاست به همین دلیل این جاده 
به عنوان پرحادثه ترین محور ارتباطی استان ایلام نیز 
ش��ناخته می شود. طی س��ال های گذشته متأسفانه 
ح��وادث تلخ و ناگواری در این محور رخ  داده اس��ت، 
حتی در ایام اربعین سال گذشته این محور جوابگوی 
حجم زیاد ترددها نبود که این مس��اله نیازمند توجه 
همه جانبه است. محور ارتباطی ایلام به مهران دارای 
نقاط حادثه خیز فراوانی اس��ت که به دلیل ناشناخته 
بودن مسیر برای رانندگان متأسفانه تصادفات زیادی 
در ای��ن مح��ور رخ می دهد. رئیس پلیس راه اس��تان 
ایلام دراین باره معتقد اس��ت روزانه سفرهای متنوع 
و پرحجم با وس��ایل نقلیه ناهمگون ب��ه جاده ایلام- 
مهران تحمیل می ش��ود و این مس��یر دارای جاده ای 
کم عرض اس��ت که س��نگینی بار ترافیکی در سطح 
بزرگراه را تحمل می کند.  س��رهنگ محسن ناصری 
می گوید: پروژه تعریض و دوبانده کردن این جاده در 
حال اجراس��ت اما تا زمان تکمیل آن رانندگان باید با 
درک عمیق تری نسبت به شرایط، وارد این جاده شوند 

و در آن رانندگ��ی کنند.  مش��کلات مرز مهران بارها 
مورد اعتراض مسؤولان و نمایندگان قرار گرفته ولی 
متأسفانه توجهی نشده است. احمد شوهانی، نماینده 
ای��لام در مجلس نه��م در این ب��اره می گوید: رئیس 
مجلس ش��ورای اسلامی در ایام اربعین به شهرستان 
مهران سفر کردند و به تقویت جاده ها تأکید داشتند اما 
تاکنون اقدامی در این باره صورت نگرفته است. نکته 
دیگر اینکه وزیر راه وشهرسازی باید اعتبارات لازم را به 
ایلام برساند و موضوع راه آهن ایلام نیز نباید فراموش 
شود.  شاپور پولادی، معاون عمرانی استانداری ایلام 
نیز می گوید: یکی از مهم ترین اولویت های استان ایلام 
بهسازی و چهارخطه کردن محور ایلام به مهران است 
که بخش مهمی از این مس��یر بهسازی شده و پروژه 
چهارخطه کردن این محور نیاز به زمان 3 ساله دارد. 
وی می افزاید: خوشبختانه تاکنون اقدامات خوبی در 
بحث حذف نقاط حادثه خیز در این مسیر انجام شده و 
بتازگی قرار است 650 میلیارد ریال به پروژه باند دوم 

ایلام- صالح آباد از محل اعتبارات نفت اختصاص یابد. 
پولادی با اشاره به اینکه مرز مهران در طول سال بویژه 
ایام اربعین میزبان میلیون ها زائر حسینی است، عنوان 
می کند: چهارخطه کردن این محور یکی از مهم ترین 
دغدغه های مسؤولان کشوری و استانی بوده که نیازمند 
اعتبارات ملی است.مدیرکل راه وشهرسازی استان ایلام 
نیز اعتقاد دارد: چهارخطه کردن محور ایلام-مهران که 
بیش از 90 کیلومتر است، 500 میلیارد تومان اعتبار 
نیاز دارد.  سیدکمال الدین میرجعفریان می افزاید: یکی 
از مهم ترین برنامه های وزارت راه وشهرسازی در استان 
ایلام، توسعه راه های ارتباطی استان بویژه در مسیر مرز 
مهران است، چراکه این مرز هرساله میزبان میلیون ها 
زائر است.  وی بیان داشت: یکی از مهم ترین مطالبات 
مردم و مسؤولان استان ایلام بحث چهارخطه کردن 
محور ایلام- مه��ران به عنوان اصلی ترین راه ارتباطی 
به مرز است که این مهم نیز هم اکنون در حال انجام 
است. مراد ناصری، فرماندار شهرستان مهران می گوید: 

هم اکنون روزانه یکهزار دستگاه کامیون کالا و 5 هزار 
نف��ر زائر از مرز مهران تردد دارند. وی عنوان می کند: 
دولت تدبیر و امید خدمات زیادی به اس��تان و شهر 
 مهران داش��ته از جمل��ه آن در بح��ث راه ها احداث 
80 دهنه پل در مس��یر ایلام به مهران و آماده سازی 
حاشیه جاده ها برای آسفالت است. فرماندار شهرستان 
مهران می افزاید: توس��عه راه های ارتباطی شهرستان 
مه��ران به عنوان یک اولویت اساس��ی برای توس��عه 
زیرساخت مرز مهران ش��ناخته می شود و هم اکنون 
این مهم در حال محقق ش��دن است. فرماندار مهران 
ادام��ه داد: برای توس��عه زیرس��اخت های مرز مهران 
ع��لاوه بر چهارخطه ک��ردن محور ایلام ب��ه مهران، 
اقدامات دیگری نیز در دس��ت اجراست که امیدواریم 
منجر به توسعه امکانات و زیرساخت های شهرستان 
و مرز شود.مرز مهران به دلیل امنیت و نزدیک بودن 
به ش��هرهای عراق یکی از مهم ترین کانون های تردد 
زائران و صادرات کالا از کشور به شمار می رود. استاندار 
ایلام هم در این ارتباط می گوید: وزیر راه وشهرسازی 
جمهوری اس��لامی ایران، دس��تور فراخوان مناقصه 
ساخت قطعه اول آزادراه کرمانش��اه- ایلام- مهران- 
دهلران را صادر کرده است. محمدرضا مروارید با بیان 
اینکه این طرح می تواند نقش بسیار مهمی در زمینه 
توسعه همه جانبه استان داشته باشد، تاکید کرد: استان 
ایلام مهم ترین و امن ترین مسیر ترانزیتی صادرات کالا 
و نزدیک ترین مسیر تردد زائران به کشور عراق است 
که انجام این پروژه مهم و زیر ساختی در توسعه کشور 
نیز اثرگذار خواهد بود. استاندار ایلام داشتن آزادراه را 
یکی از ارکان رس��یدن به توسعه عنوان کرد و افزود: 
توسعه راه های ارتباطی استان یک ضرورت است که با 
توجه به شرایط استراتژیکی و همسایگی با کشور عراق 
و وج��ود مرز بین المللی مهران این اهمیت دوچندان 

می شود.

اربعین نزدیک است

چهارخطه شدن جاده ایلام  ـ مهران نیازمند اعتبار

ط��ی گزارش��ی ک��ه چن��د روز پی��ش از برنامه 
خبری20:30 درباره کشف کانتینر پیش ساز موادمخدر 
پخش شده بود دکتر علیدادی، ناظر گمرکات استان 
هرمزگان جهت شفاف س��ازی نشست مطبوعاتی با 
رسانه ها برگزار کرد. دکتر علیدادی در این باره گفت: 
در ترخیص های قطعی، کالا و کانتینر پلمب نمی شود 
و ام��کان دخل و تص��رف در خارج از محوطه گمرک 
وجود دارد و گمرک تنها در مقابل اسناد و صورتجلسه 

خود مسؤول و پاسخگو است و تنها کالاهای ترانزیتی 
هستند که پلمب می شوند. وی ادامه داد: کانتینرهایی 
که به مقصد ترکمنستان، پاکستان و افغانستان هستند 
ایکس ری و ارزیابی دقیق می شوند و مابقی کالاها که 
پلمب مبدأ داشته باشند برای گمرک مورد قبول است 

که عمدتا کالاهای ترانزیتی هستند و درکشور توقف 
و تخلیه ندارند. مدیرکل گمرک شهید رجایی درباره 
کانتینر شبکه های نارنجی رنگ که پیش ساز موادمخدر 
معرفی شده بود، گفت: این مورد جزو کشفیات سال 
گذشته گمرک بوده است و کانتینر هنوز در محوطه 

شرکت سی دلف اداره بندر موجود است. وی دلیل این 
توقیف را عدم تطابق کالا با اسناد عنوان کرد و افزود: 
در بارنامه، کالا به نام اس��ید استیک بوده است که در 
آزمایشات معلوم ش��د استیل کلراید است و به علت 
گزارش خلاف توقیف ش��ده است و الا این کالا تحت 
کنترل کنوانسیون بین المللی نیست و پیش ساز مواد 
مخدر هم نبوده هرچند می تواند در س��اخت هروئین 

استفاده شود.

کانتینری که هنوز در گمرک است

صنعت
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